

Director ICT

Please Circulate
Amr
9/9/26

吉大港大学孔子学院 2026 年秋季学期中文课程招生方案

Admission Plan for Chinese Language Courses, Fall Semester 2026 — Confucius Institute at the University of Chittagong

一、我们是谁

吉大港大学孔子学院由中国云南民族大学与孟加拉国吉大港大学合作共建。项目历经半年多周密筹备，于 2026 年 9 月正式启动首批招生。学院组建中孟融合的优质师资团队，双方资深教师均具备多年汉语一线教学经验，熟稔汉语文化与孟加拉本土学情，兼顾专业教学与本土化适配，为学员提供高质量汉语教学支持。

I. Who We Are:

The Confucius Institute at the University of Chittagong was jointly established through a partnership between Yunnan Minzu University of China and the University of Chittagong in Bangladesh. After more than six months of meticulous preparation, the project officially launched its first intake of students in September 2026. The Institute has assembled a high-quality faculty team that blends Chinese and Bangladeshi expertise. Senior teachers from both sides bring years of frontline Chinese language teaching experience and are well versed in both Chinese language and culture and the local learning context in Bangladesh, combining professional instruction with localized adaptation to provide learners with high-quality Chinese language teaching support.

二、我们致力于：

作为孟加拉国吉大港地区首家汉语教学机构，我们专注于提供规范化、专业化的中文教学服务，推行标准化的汉语能力培养体系。立足吉大港本地，充分回应本地学子、社会各界的中文学习诉求，满足不同群体学习汉语、了解中国文化的现实需要，为当地搭建起学习中文、认知中国的重要平台。

II. What We Are Committed To:

As the first Chinese language teaching institution in the Chittagong region of Bangladesh, we focus on providing standardized, professional Chinese language instruction and implementing a systematic Chinese proficiency training framework. Rooted in the local Chittagong community, we fully respond to the Chinese learning needs of local students and all sectors of society, meeting the practical demand of diverse groups to learn Chinese and understand Chinese culture, and building a vital local platform for learning the Chinese language and getting to know China.

三、你会得到什么：

- (一) 学业奖学金
- (二) 官方结业证书
- (三) 云南民族大学“留学民大”专项奖学金
- (四) 中国文化深度体验
- (五) 中资企业参访实践机会
- (六) 中资企业一手招聘信息对接
- (七) 高性价比专业汉语课程

III. What You Will Gain:

Academic Scholarships

Official Certificate of Completion

Yunnan Minzu University “Study in YMU”Scholarship Programs

Immersive Chinese Cultural Experiences

Field Visit Opportunities at Chinese Enterprises

Direct Access to First-Hand Job Openings at Chinese Enterprises

High-Quality, Cost-Effective Professional Chinese Courses

课程信息

Course Information

注意:9 月 26 日 —11 月 26 日汉语体验月期间,孔院对参与学员实行注册备案管理。所有意向参加体验课程的人员,均须完成正式的学员注册手续;本次注册仅用于学员信息采集、学籍备案、教学资源调配与学习服务保障,无需缴纳任何学费费用。完成注册的学员可全程参与体验月内开设的全部汉语课程及配套文化活动,同时可顺畅衔接后续正式学期课程的注册与学习流程。

Note:During the Chinese Language Experience Month (October–November), the Confucius Institute implements registration and filing management for participating students. All individuals who intend to take part in the experience courses must complete formal student registration procedures. This registration is used solely for student information collection, academic record filing, teaching resource allocation, and learning service support, and no tuition fees of any kind are required. Students who complete registration may participate in all Chinese language courses and accompanying cultural activities offered during the Experience Month, and may also smoothly transition into the registration and learning process for subsequent regular semester courses.

一、注册时间 (Registration date and time)	2026 年 9 月 13 日至 9 月 17 日
	Registration date: From September 13 - 17, 2026
	暂定每个班级 30 人。 Each class will tentatively have 30 students.
二、注册材料 (Materials required)	身份证明(身份证/护照/出生证明)复印件 Identity Certificate copy (Identity Card/Birth Certificate/Passport)
	吉大港大学在读学生出示吉大港大学学生证原件(须在有效期内) Students of University of Chittagong are requested to show the original student ID card.(It should be within the validity period)
三、注册费用 (Registration Fee)	正式开班后, 吉大港大学学生每人 3000 塔卡/每学期, 其他学生每人 5500 塔卡每学期, 只收取现金。 After the official start of classes, the students of University

	of Chittagong need to pay 3000 TK for per semester. The other students need to pay 5500 TK for per semester. We only accept cash.
四、注册地点 (Registration Place)	吉大港大学孔子学院 The Confucius institute at the University of Chittagong

五、课程安排(Course Schedule)

The course is from September 26, 2026 to January 28, 2027

课程代码 Course code	星期日 Sun.	星期一 Mon.	星期二 Tues.	星期三 Wed.	星期四 Thur.	教师 Teacher	教室 Classroom	人数 Number	课时数 Period
CI H-1	9:30-11:00	9:30-11:00		9:30-11:00		Mr. Yin		30	18 weeks
CI H-1		14:00-15:30	14:00-15:30		14:00-15:30	Mr. Yin		30	18 weeks
CI H-1	10:00-11:30		10:00-11:30		10:00-11:30	Ms. Huang		30	18 weeks

六、考核方式 (Assessment Method)

学期末课程考核采用班级闭卷笔试形式。试卷分为两大模块：第一部分为听力试题，考生根据录音内容选择正确答案；第二部分为汉语综合试题，全面考查学员汉语综合理解能力。

The final course assessment at the end of the semester will be conducted in the form of a closed-book written test in class. The test paper is divided into two major sections: The first section consists of listening comprehension questions, where candidates select the correct answers based on the audio content; The second section consists of comprehensive Chinese language test questions, which comprehensively assess the students' overall comprehension ability in Chinese.

七、联系方式(Contact Us)

E-mail:

Facebook Page:

WeChat OfficialAccount:

Tel:

Address: